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BRMG.KS-IX.0012.7.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 22-7/2016 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 24 sierpnia 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły 4 
(cztery) osoby, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
Nieobecny: Jaromir Falandysz 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 22 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 753 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 754 – 
w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Rozwój terenów sportowych w oparciu o strefę buforową TPK. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 

4. Wnioski Komisji Sportu RMG do projektu budżetu Miasta Gdańska na 
rok 2017. 
 
 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
 
Prowadzenie obrad Przewodniczący Mirosław Zdanowicz przekazał 
Wiceprzewodniczącej Beacie Jankowiak. 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 753 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. – BRMG-S.0006.201.2016) 
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Pani Iwona Śmiarowska – przedstawicielka Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie 
działania Komisji. 
 
Wiceprzewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzyła dyskusję.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
W przypadku tego Programu Ożywienia Dróg Wodnych w Gdańsku, ten operator 
zajmował się infrastrukturą?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
W imieniu MOSiR-u, miasta, administrował tymi obiektami, ale jeżeli chodzi o 
wydatki typu energia, utrzymanie zostało po stronie miasta, miejskich służb. To 
wynikało z finansowania, bo to było sfinansowane z programu unijnego i to 
wynikało z zapisów umowy, że niestety musi to być oddane w formie przetargu dla 
operatora zewnętrznego. MOSiR nie mógł tym administrować.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Po prostu skrócony jest czas ze względu na skrócenie okresu trwałości projektu? 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Kończy się okres trwałości projektu i przejmujemy to jako MOSiR.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ten, który wygrał przetarg też się zgodził na skrócenie czasu tego?  
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Dziękuję uprzejmie. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, wiceprzewodnicząca 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 753 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Śmiarowską – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 753 – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 22-7/39-9/2016). 
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PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  – druk nr 757 – w 
zakresie działania Komisji.                         
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. – BRMG-S.0006.202.2016) 
 

Pani Iwona Śmiarowska – przedstawicielka Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie 
działania Komisji. 
 
Wiceprzewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzyła dyskusję.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tu jest, że jest przychód od Grupy WP 100 tys. zł i potem jest … 
 
Pani Iwona Śmiarowska – przedstawicielka Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
W tej samej wysokości wydatki są. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To jest kolejna umowa na kolejny rok? Jak to wygląda? 
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Nie. To jest umowa, która jest co roku zawierana.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Bo rozumiem, że oni najpierw nam płacą jako dochód 100 tys. a potem im 
wydajemy? To jest taka barterowa umowa? Dobrze. Dziękuje.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, wiceprzewodnicząca 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 754 – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Śmiarowską – przedstawiciela Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 754 – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 22-7/40-10/2016). 
 

PUNKT  - 3 
 

Rozwój terenów sportowych w oparciu o strefę buforową TPK. 
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Pan Bogusław Grechuta – Kierownik Zespołu Środowiska w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Prace nad koncepcją zrównoważonego rozwoju strefy buforowej lasów 
Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego były, można powiedzieć w pewnym sensie, 
zainicjowane przez samo Nadleśnictwo Gdańsk. Wynikało to z potrzeby ochrony 
ekosystemu Trójmiejskiego Parku przed nadmierną penetracją i przed 
niekontrolowaną penetracją terenów leśnych. Została opracowana koncepcja, z 
której w początkowej fazie wybraliśmy, zinwentaryzowaliśmy 30 wejść do lasów, 
gdzie były oznaki, że tam ktoś wykorzystuje te wejścia i wchodzi. Z tych 30 wejść 
do lasu, ja to państwu już to kiedyś referowałem, ale pozwoliłem sobie przynieść 
materiał (stanowi załącznik nr 4 do protokołu), z tych 30 wejść, które są, mówiąc 
trywialnie, własnością Gminy Miasta Gdańska czyli są to grunty należące do miasta, 
oraz mają w miarę dobry dostęp od środków komunikacji zbiorowej oraz 
odpowiednią powierzchnię, żeby realizować poszczególne programy w ich 
zagospodarowaniu. Wszystkie te 10 wejść zostały podzielone na 3 kategorie w 
zależności od możliwości ich zagospodarowania i te 10 wejść zostało poddanych, 
można powiedzieć, konsultacji społecznej. Konsultacje polegały, że spotykaliśmy 
się z mieszkańcami i z Radami Dzielnic oraz była informacja na stronie 
internetowej Prezydenta Bielawskiego, Biura Rozwoju, Trójmiejskiego Parku 
Krajobrazowego i Nadleśnictwa Gdańsk i na tych samych stronach internetowych 
była zamieszczona ankieta. W tej ankiecie pytaliśmy mieszkańców jak oni 
wyobrażają sobie sposób zagospodarowania tych dziesięciu wskazanych przez nas 
wejść. Otrzymaliśmy przeszło 600 odpowiedzi plus dostaliśmy też m. in. od Rady 
Osiedla Osowa, żeby jednak powiększyć tę ilość wejść do lasu o wejścia, które 
znajdują się na ich terenie z tego względu, że one zostały wykluczone ze względu 
na to, że część z nich jest we władaniu Skarbu Państwa i jedno jest przewidziane 
na budowę ul. Nowej Kielnieńskiej, ale zanim ta inwestycja się zrealizuje można 
tam pewne obiekty dla mieszkańców zrealizować i do ostatecznej koncepcji 
zrównoważonego rozwoju zostały wprowadzone 15 wyjść. W międzyczasie były 
prowadzone rozmowy pomiędzy trzema najważniejszymi uczestnikami, którzy mogą 
wziąć udział w zagospodarowaniu tych wejść, czyli był to Pomorski Zarząd Parków 
Krajobrazowych czyli Marszałek Województwa, było Nadleśnictwo Gdańsk, czyli 
Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych i w imieniu Prezydenta myśmy prowadzili 
rozmowy. W tym roku 6 czerwca w czasie corocznej akcji sadzenia drzew zostało 
podpisane trójporozumienie, które podpisał w imieniu Prezydenta Adamowicza pan 
Prezydent Bielawski, w imieniu dyrektora Kwiatkowskiego Dyrektora Lasów, 
dyrektor Szramka i w imieniu Marszałka pani Sikora, która jest dyrektorem 
Pomorskiego Zarządu Parków Krajobrazowych. Na tym etapie to zostało ze strony 
Biura zakończone i jednocześnie ostatni, było to dosyć mocne zainteresowanie tym 
tematem i np. część przewidzianego programu była realizowana w poprzednim 
budżecie obywatelskim. A jeszcze powiem, że w międzyczasie, kiedy jeszcze nie 
było podpisanego trójporozumienia Stowarzyszenie Przyjaciół Oliwy zgłosiło 
koncepcję do budżetu obywatelskiego. Ze względu na to, że lobby rowerowe 
potrafiło się tak zorganizować, że uzyskało 400 głosów więcej niż koncepcja nasza, 
czyli koncepcja miasta dotycząca zagospodarowania strefy buforowej lasów. W 
międzyczasie, tak jak rozpocząłem mówić część inwestycji, które można było 
realizować, a które wynikały z programów tej koncepcji z innych funduszy np. z 
funduszu Prezydenta Bojanowskiego dotyczących siłowni na świeżym powietrzu, 
część była realizowana. Ostatni taki, można powiedzieć, mały sukces to jest 
przyznanie dotacji finansowej na realizację placu zabaw dla wejścia w rejonie 
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osiedla Strzyża. Mój komentarz prywatny, pół-prywatne: jest to jedyne takie 
opracowanie w skali kraju, gdzie kompleksowo podchodzi się do zagospodarowania 
wejść do lasów, które objęte są formami ochrony przyrody. Zainteresowanie ze 
strony miasta było. Udało się rozmawiać, ponieważ Biuro nie może statutowo 
wykonywać jakichkolwiek zadań tego typu, więc prowadziłem rozmowy w celu 
zagwarantowania środków finansowych. Udało mi się zabukować, mówić trywialnie, 
środki finansowe z Wydziału Środowiska z jakiegoś dzisiaj bliżej nie określonego 
grantu, ale potrzebny był podmiot miejski, który mógłby to realizować. Niestety 
nie udało się znaleźć takiego podmiotu miejskiego i na tym dzisiaj sprawa została 
zakończona i powiem jeszcze, że już wpływały wnioski o zmianę tej koncepcji. 
Wpłynął wniosek, czy nie można by było, już nie pamiętam dokładnie, w którym 
rejonie, zamiast placu ogólnego do zabaw zrobić kortów tenisowych, więc od razu 
wyjaśniliśmy, że oczywiście, z punktu widzenia możliwości realizacji tego projektu 
sportowego jest to możliwe, ale ze względu na to, że tą koncepcję, którą państwo 
otrzymaliście, ona jest załącznikiem do trójporozumienia i wtenczas jeśli 
chcielibyśmy zmienić w zagospodarowaniu poszczególnych wejść musielibyśmy 
dojść do porozumienia z pozostałymi sygnatariuszami tego porozumienia. Jest to 
oczywiście możliwe i jeśli zajdzie taka potrzeba jest to do wykonania. Tak to 
wygląda na dzień dzisiejszy. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Zaprosiłem na dzisiejsze posiedzenie Przewodniczącego Rady Osiedla Strzyża, pana 
Piotra Osiecimskiego i proszę powiedzieć, jakie propozycje ma Strzyża, co 
chciałaby uzyskać przez to wejście. Wiem, że na dzisiaj coraz bardziej modne się 
robi bieganie. Coraz więcej ludzi biega już nie tylko po ulicach, ale idą też w lasy. 
Czy tym ludziom można czy nie można udostępnić? Czy można zrobić zjazd 
rowerowy dla rowerów górskich? Czy w zimie można by było zrobić jakiś zjazd dla 
sanek, bo te ścieżki są szerokości 2 do 3 metrów. Proszę panie Piotrze powiedzieć o 
co chodzi dokładnie.  
 
Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
My o zagospodarowanie tego terenu na rekreację i sport staramy się od wielu lat i 
to nam się jednak udaje. Powoli robimy różne rzeczy począwszy od siłowni 
plenerowej, która już tam istnieje mniej więcej od roku, tuż za torami PKM-ki. 
Teraz dostaliśmy grant na zbudowanie placu zabaw dla dzieci i też obok PKM-ki, ale 
z drugiej strony. Jako koncepcję następną to chcielibyśmy wybudować w miejsce 
dawnego zjazdu saneczkarskiego na przedłużeniu ul. Kiepury tor saneczkowo – 
rowerowy. Komisja Sportu chyba 27 stycznia br. wnioskowała do Pana Prezydenta 
miasta o zagospodarowanie tego terenu w Gdańsku Strzyży na przedłużeniu ul. 
Kiepury, dawne kamieniołomy, w postaci utworzenia wielofunkcyjnego toru 
saneczkowego i dla rowerów górskich, żeby można było o każdej porze roku 
korzystać z tego toru. Zresztą jak pamiętam, a jestem od 59 roku ubiegłego wieku 
mieszkańcem Strzyży to tam przychodziły tłumy ludzi i zjeżdżały na tych 
saneczkach, na nartach. Potem prowadziłem tam swoje dzieci, które też tam 
zjeżdżały.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Tam lasu wtedy nie było.    
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Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Ale tam nie ma lasu, bo my się co jakiś czas zwracamy do Zarządu Dróg i Zieleni o 
wykarczowanie różnych samosiejek i ZDiZ to robi, także to w zasadzie jest gotowe 
do przygotowania jakiegoś sportowej klasy, która tam chyba była jeszcze od sprzed 
wojny. Także bardzo bym prosił, żeby Komisja Sportu poparła swój własny wniosek 
do Pana Prezydenta i zabezpieczyła może trochę pieniędzy w przyszłym roku.  
 
Pan Bogusław Grechuta – Kierownik Zespołu Środowiska w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
W czasie opracowywania naszej koncepcji mieliśmy spotkań wiele z wieloma 
różnymi środowiskami. Byli strzelcy, ludzie uprawiający różnego rodzaju sporty 
strzeleckie, też wskazali miejsce. Według mnie bardzo dobre, osłonięte, ale były 
okoliczności i prawne i brak dostępu, bo to było to wyrobisko, które jest za domem 
wychowawczym i nie było tam dostępu. Dostęp musiałby być poprowadzony przez 
teren zakładu wychowawczego. Było to fizycznie niemożliwe. To jest Oliwa. 
Mieliśmy spotkanie z osobami, które uprawiają intensywnie kolarstwo górskie, czyli 
jeżdżą na rowerach. Te tereny, które są w koncepcji, one są w zasadzie do niczego 
nie przydatne, bo mogą być początkowym lub końcowym punktem takiej trasy 
rowerowej. Wytyczenie trasy rowerowej dla tego typu kolarzy nie zgodził się 
Zarząd Trójmiejskiego Parku, gdyż powodują tam określone szkody. Nadleśnictwo 
też miało swoje wątpliwości. Troszeczkę nam się zaczęła sprawa prowadzić w inną 
stronę w momencie, kiedy Marszałek chciał zgłosić aplikację do programu 
dotyczącego zagospodarowania czy możliwości realizacji tras rowerowych na 
terenie Trójmiejskiego Parku. Pierwszy wniosek, jaki był rozpatrywany było to 
przedłużenie tzw. szlaku niebieskiego, który idzie aż spod Wejherowa do 
Matemblewa lub do Złotej Karczmy i to miało być. Następnie program ten tak 
rozrósł się, że wszyscy złapali się za głowę, ze powstanie tam bardzo duża ilość tras 
rowerowych i to potrąciło bardzo dużą chęć współpracy przy zagospodarowaniu 
Trójmiejskiego Parku, bo zobaczono, że jak dostaniecie palec to będziecie chcieli 
rękę. Nadleśnictwo twierdzi, że my nie zamykamy lasu, ale nie chcemy tworzyć 
nowych tras turystycznych. Przez Trójmiejski Park zostało wytyczonych kilka tras 
turystyki pieszej. Myśmy zaproponowali tzw. Drogę do Wolności, o której nie 
mówiłem, czyli drogę łączącą duży, planowany obszar rekreacyjny na terenie 
dawnego poligonu w rejonie zbiornika retencyjnego Jasień poprzez lasy 
Trójmiejskiego Parku do Doliny Radości. To jest ok. 17 km takiej trasy i można 
sobie w każdym miejscu, gdzie jest to wejście, zejść i pójść na tramwaj czy do 
samochodu, który się tam zostawiło. Dużo było tych propozycji, tylko my musimy 
pamiętać, że ta nasza koncepcja, to co powiedziałem na początku dotyczy tylko 
terenów przed lasem. Lasy są własnością Skarbu Państwa. Są we władaniu 
Nadleśnictwa Gdańsk i tutaj niestety decydującą rolę odgrywa Nadleśnictwo lub 
Regionalna Dyrekcja Lasów, którym oni podlegają. My zajmujemy się tylko naszymi 
terenami, które są naszą własnością. We wrześniu przystępujemy do planu, który 
będzie obejmował wszystkie tereny wokół zbiornika retencyjnego Jasień, czyli 
dawny poligon pomiędzy PKM-ką a Lasami Trójmiejskiego Parku i ten teren będzie 
w projekcie planu przewidziane właśnie pod różnego rodzaju formy, te, które 
myśmy przewidzieli w koncepcji.  
 
Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Ten teren, o który my się staramy, żeby zbudować tam ten tor saneczkowy  i 
załóżmy tor do kolarstwa górskiego to jest teren miejski. To nie są Lasy 
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Państwowe, tylko to jest teren miejski i ZDiZ zawsze nam pewne prace wykonuje. 
To organ miejski.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Co młodzieży można powiedzieć po Olimpiadzie, gdzie nasz dziewczyna zdobyła 
srebrny medal w kolarstwie górskim kobiet? Szlaban robimy? Nie ma wejścia?  
 
Pan Bogusław Grechuta – Kierownik Zespołu Środowiska w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Bardzo dobrze, że młodzież się garnie do sportu. To w ogóle nie podlega dyskusji. 
Tylko niestety władztwo nasze, czyli władztwo miasta kończy się na granicy 
własności i to zapewne państwo wiecie, że miast nie może wydać ani złotówki, ani 
podjąć jakiejkolwiek decyzji, która nie będzie dotyczyła terenu, który nie jest jego 
własnością. A jest takie, a nie inne nastawienie i Nadleśnictwa i Trójmiejskiego 
Parku, że przy tym naporze ludzi, przy tej presji, która istnieje, badania 
potwierdziły ostatnio, że w ciągu weekendu lasy Trójmiejskiego Parku odwiedza 
przeszło 50 tys. osób. To jest 1/10 mieszkańców Gdańska i to jest potężna ilość. 
Musimy pamiętać, że lasy państwowe prowadzą określą gospodarkę leśną, z której 
są rozliczani. Niestety to koliduje z naszymi zamierzeniami jako mieszkańców 
miasta, z naszą oceną ich gospodarki, ale tak jest to wszystko po prostu 
poukładane. Ja uważam, że jeśli ten program, który Marszałek chciał zorganizować, 
jeśli to byłoby dawkowane odpowiednio można by było, a dzisiaj trasa wróciła, z 
tego co wiem, bo przed wakacjami ostatni raz się tym zajmowałem, trasa wróciła 
do pierwotnego zamierzenia, czyli przedłużenia szlaku niebieskiego w kierunku 
Złotej Karczmy, Matemblewa.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja prosiłem o ten temat na Komisji Sportu, dlatego, że właśnie były dosyć duże 
oczekiwania związane z tą strefą. Dużo ludzi też uczestniczyło w tych spotkaniach, 
czy brało udział w ankietach. Natomiast rzeczywiście te prace, mimo tego 
trójporozumienia, nie posuwają się zanadto do przodu i dlatego, ponieważ jeszcze 
taką najbardziej złą informacją jest to, że nie ma jakby instytucji, która to 
prowadzi, bo rozumiem, że BRG wspólnie z mieszkańcami, z Radami Dzielnic 
zaprojektowało poszczególne wejścia, zrobiło konsultacje, natomiast nie ma tej 
jednostki, myślałem, że to BRG przejmie rolę inwestora na tych terenach, ale 
widać, że większość tych inicjatyw rzeczywiście powstaje albo z Budżetów 
Obywatelskich, albo z małych grantów, itd., więc może w związku z tym, że tak 
naprawdę ten plan strefy buforowej stanął w miejscu tak naprawdę to może trzeba 
by się zastanowić, żeby poprosić pana Prezydenta o przeanalizowanie takiej 
sytuacji, że może wzorem na przykład właśnie zagospodarowania małych placów 
zabaw przez programy miejskie dla instytucji pozarządowych, może taki program 
powinien być skierowany właśnie dla tej strefy, żeby organizacje pozarządowe 
mając specjalny fundusz zagwarantowany miasta co roku mogły realizować te cele, 
które tak naprawdę powinno zrealizować miasto. Może jednak przy współudziale 
takich stron i zwiększeniu budżetu, dedykowanemu budżetowi na mini granty 
związane z tą Trójmiejską Strefą Buforową dałby lepszy skutek i znalazłby się w 
każdej dzielnicy poszczególni „inwestorzy”, czy stowarzyszenia, które by przejęły 
ten ciężar inwestycyjny z pomocą oczywiście miasta i projektantów miejskich, a z 
drugiej strony przyspieszyłby pewnie i jeszcze lepiej lokalnie by badały potrzeby 
mieszkańców, bo też wiadomo, że albo stowarzyszenie działające w swojej 
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dzielnicy też te potrzeby dla mieszkańców, ale też dla przyjezdnych najlepiej by 
znali. Prośba do pana Prezydenta o przeanalizowanie takiej sytuacji, bo szkoda, bo 
to był fajny program, który tak jak pan mówi, 10% mieszkańców Gdańska weekend 
w weekend spaceruje, odwiedza lasy, korzysta z nich aktywnie, a rzeczywiście 
brakuje tych stref zagospodarowania, żeby one też i było gdzie odpocząć, rower 
postawić, czy zjeść kanapkę. Takie rozwiązanie zasugerować, bo nie mamy ani 
finansowania niestety i tu trudno gwarantować finansowanie jak nie ma instytucji, 
która miałaby to wdrażać. Więc jedyną taką formą, która wydaje mi się, że byłaby 
możliwa przez Wydział Rozwoju Społecznego utworzyć tak jak są granty na place 
zabaw, czy na te siłownie zewnętrzne wzorem tego podobny konkurs dla 
organizacji czy innych stowarzyszeń działających w dzielnicach. Niewiele się to 
posuwa do przodu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo dobrze, bo to się wiąże z 4 pkt i będziesz mógł to zgłosić, bo mamy wnioski 
Komisji Sportu do projektu budżetu miasta Gdańska na rok 2017.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Czy Biuro Sportu ma coś do dodania w tym temacie?  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
W tym temacie nic.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy w ogóle mamy na wybrzeżu jakąś sekcję kolarstwa górskiego? Poza amatorami. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Mamy DKKF Chełm, który bawi się w kolarstwo i chyba dawniej sekcja KS Lechii 
Gdańsk. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czesław Lang zahaczył dużo amatorów. Jeżdżą fajnie poubieranie, mają dobry 
sprzęt. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Spina to Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, który organizuje cykliczne imprezy w 
kolarstwie górskim dla amatorów. To jest cykl imprez co roku organizowanych.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę powiedzieć, czy jest gdzieś miejsce do uprawiania tego sporu?    
 
Pan Janusz Podraska – Zastępca Dyrektora ds. Technicznych Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jeżeli jest impreza zorganizowana to oczywiście ona musi zostać zgłoszona, są 
wydane jednorazowe zezwolenie. Nie ma stałej trasy rowerowej do uprawiania 
tego sportu. To jest jednorazowa impreza. Trzeba uzyskać zgodę podmiotów, które 
są własne tym terenem.  
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Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Na Scandia Bike Maraton tak było, która dzieje się w lasach państwowych właśnie. 
Każdorazowo otrzymuje się jednorazową zgodę na wykorzystanie wszystkich dróg, 
na których ma to miejsce. Otwierają szlabany. Jest to pod absolutnym nadzorem. 
Nie ma tras wyznaczonych w miejscach, gdzie są wysokie nasypy, żeby niczego nie 
uszkodzić. Jak mawiają kolarze górscy, kolarstwo górskie jeździ się w górach. W 
Gdańsku nie ma, z tego co wiem, żadnej grupy tzw. amatorskiej, która ma swojego 
patrona i jeździ na rowerach, ale w większości wypadków imprezy rowerowe 
organizuje Czesław Lang na szosie i biorą udział kolarze, którzy są zrzeszeni w 
nieformalnych grupach amatorskich. Mają swoje własne stroje, mają własne barwy 
i ścigają się jak niby zawodowcy, ale w kolarstwie górskim czegoś takiego nie 
widziałem, przynajmniej w Gdańsku.       
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Także ruch społeczny istnieje. Ruch społeczny jako taki ściga się, bawi się czy na 
sucho na urządzeniach quasi elektronicznych czyli na stacjonarnych z podłączeniem 
do komputera sterującym strefą wysiłkową, bądź w Trójmiejskim Parku 
Krajobrazowym począwszy od Gdańska aż po Wejherowo odbywają się takie 
imprezy realizowane czy przez Gdynię czy przez Wejherowo czy przez Gdańsk. I ta 
społeczność w tej chwili radzi sobie w wystarczający sposób. Takich sygnałów nie 
ma, żeby powstałby jakiś podmiot, który oczekiwałby specjalistycznych torów.   
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
A utworzenie trasy rowerowej nie wiąże się rzeczywiście z dużymi kosztami 
utworzenia trasy rowerowej tylko z konserwacją. Dlatego, że po każdym 
przejeździe musi przyjechać ekipa, trzeba mieć na to pieniądze, żeby tą trasę 
wyrównać, zabezpieczyć wszystko co się zniszczyło. Podobnie jak na torze 
motocrossowym, gdzie po dwóch tygodniach jak przyjeżdżają amatorzy są koleiny 
głębokości do połowy koła i trzeba za każdym razem dosypywać przed zawodami i 
dbać o to, pielęgnować. Samo utworzenie to nie są pieniądze, bo to można 
utworzyć jednorazowo, ale to nie jest asfalt. To jest las i tu jest problem. W 
okolicach Zakopanego się długo z tym spierali kto będzie konserwował trasę, bo oni 
bardzo chętnie, tylko kto każdorazowo uzupełni mech? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Takie trasy trzeba wyłączać z ruchu pieszego.   
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Kto zasypie korzenie, które zostały powyciągane? To jest bardzo agresywny sport.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Chodzi o zapewnienie bezpieczeństwa. 
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Tak, bo jak korzeń wyjdzie na wierzch to trzeba przejechać, zasypać, bo jak 
rowerzysta wjedzie przy 60 km na godzinę przy zjeździe na dół to się zabije po 
prostu. Tą trasę musi ktoś przejść. Za trasę musi ktoś wziąć odpowiedzialność. Ona 
musi być pilnowana, bo jak będzie nie pilnowana i miasto ją utworzy to 
odpowiedzialność spadnie na miasto.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ten problem był już, bo w jednym z budżetów obywatelskich też ja zgłaszałem to 
tam było rzeczywiście też odtworzenie szlaku rowerowego nawet nie dla takiego 
specjalistycznego kolarstwa, ale już wtedy niestety te wszystkie rzeczy były.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ulicą Kościerską?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Nie, z drugiej strony. Bo tam jest taki szlak nieformalny, ale nawet na mapach 
googla jest, natomiast on jest jakby nieformalnym szlakiem rowerowym też do 
Osowy do góry i w stronę Gdyni, w stronę Karwin, Małego Kacka. Tam rowerzystów 
bardzo dużo jeździ, bo tam też korzystają z tych asfaltowych ścieżek częściowo i z 
Sopotu, itd. Natomiast niestety to jest ten problem, że to jest odpowiedzialność, 
że jak się zezwala na ruch rowerowy, dlatego w lasach jak można jeździć to jest 
tylko przy asfaltowych drogach.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czyli na Wybrzeżu możemy sobie porozmawiać, podyskutować, ale nic więcej?  
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Gdyby powstał podmiot, który byłby zainteresowany organizacją klubu sportowego, 
który trudniłby się szkoleniem rowerzystów górskich, wystąpiłby z projektem, 
wystąpiłby o pieniądze do Unii Europejskiej, dostałby na to kasę, administrowałby 
takim torem, to wszystko by zadziałało. Tylko z tego wynika, że społeczeństwo nie 
ma takiej potrzeby, bo nie wychodzi z taką inicjatywą.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie przewodniczący Osiecimski słyszał pan?  
 
Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Tam i tak jeżdżą na rowerach, kto chce. Tam jest dobry teren i nie chodzi mi o 
jakieś zawodowe tory do narciarstwa górskiego, tylko po prostu zrobić, utwardzić 
górki, doliny i to wystarczy.  Ja bym postulował, żeby wyrównać, żeby jak spadnie 
śnieg można było zjeżdżać z tej góry, bo tam jest piękny zjazd, prawie kilometr 
tego zjazdu było kiedyś. Teraz jest kilkaset metrów.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Myśmy składali już taki wniosek. Odpowiedź była negatywna. Ale możemy złożyć 
jeszcze raz.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
To jest oficjalny wniosek pana? 
 
Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Tak. Myśmy uchwały w tej sprawie podejmowali.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Trzeba odświeżyć to. Jeżeli Rada Dzielnicy podejmie uchwałę to niech to wpłynie 
do wiadomości Komisji.   
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Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Tam można by naprawdę tanim kosztem zrobić. Nie robić profesjonalnego zjazdu, 
tylko rekreacyjny dla dzieci, młodzieży.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Niech pan do nas wyśle uchwałę, którą państwo przyjęli i ponowimy to. 
 
Pan Piotr Osiecimski – Przewodniczący Rady Dzielnicy Strzyża              
Dobrze.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Mam jeszcze pytanie do Biura Rozwoju Gdańska, czy były jakieś szacunki już całego 
kosztu całej strefy i jaki to wyszedł koszt?   
 
Pan Bogusław Grechuta – Kierownik Zespołu Środowiska w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
W zeszłym roku, kiedy Stowarzyszenie Przyjaciół Oliwy zgłosiło ten projekt do 
budżetu obywatelskiego, ta komisja, która rozpatrywała wnioski zwróciła się do nas 
o oszacowanie kosztów. My jesteśmy jednostką nie taką i od tego, ale 
oszacowaliśmy. To było ok 1 mln 100 tys., tylko 1 mln 100 tys. ze wszystkim, cała 
strefa buforowa czyli rejon Stawu Młyńskiego w Oliwie i całe zagospodarowanie, 
poligon w Kiełpinie. To są dwa obszary, szczególnie ten drugi obszar, obejmujący 
poligon w Kiełpinku to one będą generować najwyższe koszty. Pozostałe wejścia, 
czy zakup ławeczek to niewielkie pieniądze, to nie rozkładało od razu na plecy, że 
to tak dużo kosztuje. Tak, jak pan radny Andrzejczak, który m. in. jest w 
Stowarzyszeniu Przyjaciół Oliwy zgłaszał to i ja uważam, że bardzo słusznie, bo 
gdyby jeden podmiot się tym zajął, bo to nie jest sztuką, że tu zrobimy siłownię, tu 
plac zabaw, tu piaskownicę, a tam skocznię narciarską. Efekt będzie wówczas, jak 
będzie to realizowane kompleksowo każde wejście, bo od razu nasi sygnatariusze 
porozumienia oni są zobowiązani też do działania w tym zakresie, czyli Trójmiejski 
Park Krajobrazowy jest zobowiązany do tablic informacyjnych, tablic 
edukacyjnych. Leśnictwo przygotowanie terenu, żeby wejście do lasu było 
bezpieczne i nie stwarzało żadnego zagrożenia. Wszystkie te podmioty są 
zobowiązane do działań i się zobowiązały do prowadzenia tych działań, ale dopóki 
my nie damy tego impulsu, bo my jesteśmy, jako miasto, głównym beneficjentem 
tej koncepcji, to oni nie będą robili nic. Nadleśnictwo robi swoje, bo będzie 
realizowało teraz w rejonie Złotej Karczmy, tam jak się wychodzi z osiedla tam 
jest taki duży plac i oni tam mają postawić wiatę i kosze na śmieci. Takie drobne 
rzeczy. Bo na terenie Gdańska w Trójmiejskim Parku jest tylko jedna wiata i to jest 
wszystko. Tak nie ma żadnego innego zagospodarowania i Nadleśnictwo jest gotowe 
realizować tą koncepcję na swoim terenie. Zarząd Parku Trójmiejskiego w imieniu 
Marszałka też, ale musi być impuls, musi miasto pokazać, patrzcie myśmy zrobili 
ten teren, teraz wy wywiążcie się ze zobowiązania. Oni są gotowi. Wydawało mi się 
w pewnym momencie, że uda nam się to załatwić, bo wydział miał jakieś pieniądze 
i mógł te pieniądze przeznaczyć na jedna czy dwa wejścia. Oni zabukowali 
pieniądze też w swoim budżecie, bo to też nie są wielkie pieniądze, takie, że 
rozkładają na plecy, ale okazało się, że wy nie robicie, my nie postawimy samych 
tablic informacyjnych a leśnicy nie przygotują tego wszystkiego. Dlatego dopóki nie 
będzie tego naszego impulsu to nie ma o czym mówić o dalszej kontynuacji tego 
projektu.   
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Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Dziękujemy. Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie Adamie jeżeli się znajdzie taka grupa, tak jak pan Sylwańczyk powiedział, że 
jeżeli się znajdzie taka grupa kolarzy i będzie chciała się zorganizować to możemy 
odsyłać do wydziału, do panów?  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Oczywiście, jeżeli ktoś będzie zarejestrowanym podmiotem i wiarygodnym 
partnerem to jesteśmy zobowiązani do współpracy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Po tym zdobytym medalu to się odezwą. 
 

PUNKT  - 4 
 

Wnioski Komisji Sportu RMG do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 
2017. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Kto z członków Komisji ma jakieś wnioski?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Prośba do Prezydenta Miasta Gdańska o przeanalizowanie możliwości 
powstania wyodrębnionego funduszu grantowego wzorem m. in. konkursu na 
małe place zabaw w celu zagwarantowania środków na realizację celów strefy 
buforowej lasów Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego w budżecie na rok 
2017 lub i tu można dodać i wybrania jednostki, która by to kompleksowo  
zrealizowała, jednostki miejskiej.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Może zostawimy to już dla decydenta.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady           
Bez tego wyboru.   
 
USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK do budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok 
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o 
zarezerwowanie środków finansowych w budżecie Miasta Gdańska na rok 2017 na 
realizację celów strefy buforowej lasów Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego.   
 

Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania 
jednogłośnie  – 4 głosami za. 
 

Wniosek nr 22-7/15-8/2016 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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PUNKT  - 5 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Wiceprzewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestniczenie w obradach i na 
tym posiedzenie zakończono – godz. 17:05. 
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Joanna Świeczkowska  
 


